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پرونده افزایش سقف بودجه دوباره به جریان افتاد

چراغ سبز برای عبور از سقف
چالش های بیست و چهارمین دوره لیگ برتر فوتبال 
تمامی ندارد؛ لیگی که درگیر موضوعات ریز و درشتی 
است و فوتبال ایران را در رده باشگاهی بشدت تحت 
تأثیر قرار داده است. یکی از موضوعاتی که در لیگ 
ایران وجود دارد، قانون سقف بودجه  برتر فوتبال 
باشگاه های لیگ برتری است که این قانون از فصل 
گذشته اجرایی شد اما در نهایت شکست خورد. با 
وجود این، اجرای این قانون در لیگ جاری الزامی 
شد و مسئولان مربوطه سقف 325 میلیارد تومانی و 
425 میلیارد تومانی برای تیم هایی که باید در آسیا 
با رقبای خود روبه رو شوند، در نظر گرفتند. اعتراض 
برخی تیم ها به اجرای قانون سقف بودجه باعث شد 
تا صحبت هایی در خصوص افزایش 100 تا 150 میلیاردی 
ح شود. رضا درویش، مدیرعامل  سقف بودجه مطر
 4 میان  از  که  است  کسی  تنها  پرسپولیس  باشگاه 
نماینده ایران در آسیا مخالفت خود را با افزایش سقف 
بودجه به صورت رسمی اعلام کرده و 3 باشگاه دیگر 

کاملاً موافق افزایش سقف هستند.
 در این بین برای افزایش سقف بودجه جلساتی در 
فدراسیون فوتبال برگزار شد که در این جلسات اعضای 
بازرسی  رئیسه فدراسیون فوتبال و سازمان  هیأت 
با وجود این شنیده  با این موضوع مخالفت کردند 
می شود که پرونده افزایش سقف بودجه بسته نشده 
و قطعاً در روزهای پیش رو مجدداً جلسات دیگری 
برای این موضوع برگزار خواهد شد و در این جلسات 
اعضا موافقت خود را با افزایش سقف بودجه اعلام 

خواهند کرد.
 در این بین افزایش سقف بودجه مخالفان و موافقان 
بیشتری  افراد  اخیر  روزهای  در  که  داشته  بسیاری 
مخالفت خود را با این قانون اعلام داشتند. قانون 
لیگ  مسابقات  قرعه کشی  زمان  تا  بودجه  سقف 
نخبگان آسیا تا حدودی منطقی به نظر می رسید اما 
پس از مشخص شدن رقبای پرسپولیس و استقلال 
در لیگ نخبگان و همچنین تراکتور و سپاهان در لیگ 
قهرمانان آسیا تعداد مخالفان با این قانون بیش از 

پیش شده است.
 در این خصوص شنیده می شود که اکثر اعضای هیأت 
موافق  کنونی  شرایط  در  فوتبال  فدراسیون  رئیسه 
افزایش سقف بودجه هستند و به دنبال راهکاری برای 
باشگاه هایی هستند که  افزایش رقم سقف بودجه 
حالا باید در آسیا با رقبای متمول عربی خود بجنگند.

 علاوه بر این شنیده می شود که 4 باشگاه  استقلال، 
سپاهان، پرسپولیس و تراکتور از سقف بودجه عبور 
با  به نظر می رسد که  این شرایط  با  کرده اند و حالا 
این موضوع موافقت خواهد شد تا نماینده های ایران 
نتایج  باکیفیت  بازیکنان  جذب  با  بتوانند  آسیا  در 

آبرومندانه ای کسب کنند.

 برای برگزاری دیدار 
تیم ملی و قرقیزستان در فولادشهر

حضور نمایندگان AFC در اصفهان
تیم ملی فوتبال ایران در اولین دیدار خود در مرحله 
پایانی مقدماتی جام جهانی 202۶ باید روز 15 شهریور 
در ورزشگاه فولادشهر اصفهان از تیم ملی قرقیزستان 
میزبانی کند. پیش از این قرار بود این بازی در ورزشگاه 
نقش جهان برگزار شود که به دلیل کیفیت بد زمین 
با  فوتبال  فدراسیون  مسئولان  ورزشگاه  این  چمن 
همکاری باشگاه ذوب آهن تصمیم به برگزاری این بازی 
در فولادشهر گرفتند. در همین خصوص نمایندگان 
AFC طی روزهای گذشته  کنفدراسیون فوتبال آسیا 
به اصفهان سفر کرده اند تا از آخرین روند بازسازی این 
ورزشگاه بازدید و نظر نهایی خود را در خصوص میزبانی 

برای دیدار ایران و قرقیزستان اعلام کنند.

 

هیأت مدیره پرسپولیس پیگیر رأی بیرانوند
بعـد از انتشـار اخبـار و شـایعات مختلـف دربـاره صـدور 
رأی مربـوط به شـکایت باشـگاه پرسـپولیس از علیرضا 
بیرانونـد و باشـگاه تراکتـور و محتـوای ایـن رأی بالاخـره 
تأخیـر  بـه  رسـیدگی  خواسـتار  پرسـپولیس  مدیـران 
در صـدور و اعـلام ایـن رأی شـدند. در گـزارش رسـانه 
رسـمی باشـگاه پرسـپولیس از جلسـه یکشـنبه شـب 
هیـأت مدیـره باشـگاه پرسـپولیس، اعضـا بـا عنایـت بـه 
گزارش هـا دربـاره اعـلام رأی پرونـده بیرانونـد بـه سـود 
پرسپولیس و جلوگیری از اعلام رسمی آن ابراز نگرانی 
و اعتـراض کردنـد و از مدیرعامـل و معاونـت حقوقـی 
خواسـته شـد در راسـتای حفـظ حقـوق هـواداران و 
سهامداران، پیگیری ویژه در این ارتباط و دخالت های 

غیـر ورزشـی و نهادهـای بالادسـتی داشـته باشـند.
 

حضور قطعی VAR در قزوین
 ورزشگاه سردار آزادگان قزوین هیچ مشکلی بابت تعبیه 
VAR ندارد. در حالی که استقلالی ها معتقد هستند 
فصل قبل داوری در بسیاری از بازی ها به ضررشان کار 
کرده است، فصل جدید را با هدیه 3 امتیازی کمک 
داور ویدیویی شروع کردند. در هفته اول رقابت های 
VAR به کمک تیم جواد نکونام  برتر فوتبال،  لیگ 
آمد و درحالی که ممکن بود بازی با تساوی به پایان 
برسد، در آخرین لحظات گل مردود محمدحسین 
اسلامی را صحیح اعلام کرد تا کمک داور ویدیویی برای 
استقلالی ها خوشقدم باشد. بعد از این اتفاق در حالی 
که مسئولان ورزشگاه شهر قدس با میزبانی استقلال در 
این ورزشگاه مخالفت کردند، استادیوم سردار آزادگان 
قزوین میزبان دیدار استقلال و ملوان بندرانزلی در 
هفته دوم رقابت های لیگ برتر شد که به گفته مسئولان 
برگزاری مسابقات لیگ برتر، ورزشگاه قزوین مشکلی 
بابت تعبیه VAR ندارد و بازی دوم استقلالی ها هم با 
کمک داور ویدیویی برگزار خواهد شد تا هیچ حرف و 

حدیثی باقی نماند.

سوژه

خبر

تمجید رسانه اماراتی از آزمون

آتش بازی سردار در صحرا
پشت پرده اختلاف هاشمی نسب با نکونام و باشگاه

اختلاف بر سر 2 میلیارد ناقابل!
در  شـب  یکشـنبه  الاهلـی  شـباب  فوتبـال  تیـم 
دور اول »جـام بانـک اسـلامی ابوظبـی« امـارات 
رودرروی تیـم عجمـان قـرار گرفـت کـه ایـن بـازی 
بـا نتیجـه دو بـر صفـر بـه سـود شـباب الاهلـی بـه 
پایان رسـید. سـردار آزمون مهاجم ایرانی شـباب 
الاهلـی در دقایـق 58 و ۶3 هـر دو گل تیمـش را 
در ایـن بـازی بـه ثمـر رسـاند و نقـش بسـزایی در 

پیـروزی ایـن تیـم داشـت.
بـا  رابطـه  در  امـارات  الیـوم  امـارات  روزنامـه 
درخشـش آزمـون نوشـت: »آزمـون بـا دو گلـی کـه 
بـه ثمـر رسـاند »آتشفشـان« )لقـب تیـم عجمان( 
را خامـوش کـرد. ایـن مهاجـم ایرانـی، بـا زدن دو 
گل در عـرض 5 دقیقـه، تیـم شـباب الاهلی را بـه 
یـک پیـروزی ارزشـمند مقابـل عجمـان رسـاند. 
ایـن دیـدار که در ورزشـگاه راشـد دبی برگزار شـد 

در چهارچـوب مرحلـه مقدماتـی مسـابقات 
جـام بانک اسـلامی ابوظبی بـود و با این 

پیروزی، تیم شـباب الاهلی یک قدم 
بـه مرحلـه دوم نزدیک تـر شـد.« 

عـلاوه بـر ایـن طبـق اعـلام رسـانه 
»KickOff« امـارات آزمـون با گلزنی 

کـه داشـت نـام خـود را در کنـار 3 بازیکن 
ایرانـی سـابق ایـن تیـم یعنـی مهـرزاد معدنچـی، 
میـلاد میـداودی و مهـدی قایـدی قـرار داد. ایـن 
در حالی است که در سال 201۷، دو باشگاه دبی 
و الشـباب بـا الاهلـی ادغـام شـدند و نـام باشـگاه 
بـه شـباب الاهلـی امـارات تغییـر یافـت. مهـرزاد 
معدنچـی و میـلاد میـداودی سـابقه حضـور در 
تیـم الاهلـی امـارات را دارنـد کـه اکنـون جزئـی از 

باشـگاه شـباب الاهلـی اسـت.

اینکه دلخوری های مهدی هاشمی نسب از جواد نکونام 
بابت چه مسائلی است، این روزها به یک سؤال مهم و 
کلیدی تبدیل شده است. برای بسیاری این پرسش به 
وجود آمده که چطور یار غار جواد نکونام در سال های 
اخیر که همواره در کنارش بود، به یکباره از کادر فنی 
استقلال جدا شد و به همکاری چند ساله خود پایان داد. 
هاشمی نسب طی 48 ساعت اخیر مصاحبه های متعددی 
و  مستقیم  و  داده  انجام  نکونام  با  اختلافاتش  درباره 
غیرمستقیم پیرامون مسائلی که میان خودش و نکونام 
اما  است.  آورده  زبان  به  حرف هایی  بوده،  جریان  در 
اصل ماجرای اختلاف او با نکونام برمی گردد به پیشنهاد 
مالی که هاشمی نسب ابتدای فصل به مدیران باشگاه 
با  استقلال داده است. در جلسه ای که هاشمی نسب 
مدیران استقلال داشته خواستار دریافت ۶ میلیارد تومان 
دستمزد برای یک فصل می شود که درآ ن جلسه مسئولان 

باشگاه استقلال قبول می کنند چنین دستمزدی به این 
مربی پرداخت شود اما مدیران استقلال با بررسی بیشتر 
به این نتیجه می رسند که برای اعضای کادر فنی نمی توانند 
مبلغی بیش از 4 میلیارد تومان برای یک فصل دستمزد 
تعیین کنند. دلیل این تصمیم هم رعایت سقف قرارداد 
بود که به اطلاع هاشمی نسب رسید اما مربی استقلال 
در نهایت قبول نکرد که با این دستمزد به مربیگری در 
استقلال ادامه دهد. البته هاشمی نسب در مصاحبه های 
خود تأکید کرد که مشکلش با باشگاه بر سر دستمزد نبوده 
و شاید به نوعی این مربی عقب نشینی باشگاه استقلال از 
توافق اولیه را یک بی احترامی تلقی کرده و به این ترتیب به 
همکاری پایان داده است. ظاهراً هاشمی نسب از مدیران 
استقلال انتظار داشته پای حرفی که می زنند بایستند اما 
باشگاه نیز در تحقیقات بیشتر به این نتیجه رسیده که 
نمی تواند مبلغ بیشتری هزینه کند که این موضوع نیز 
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مصاحبه

با تماشای بوندس لیگا بزرگ شدم

جهانبخش: در یک قدمی ناپولی بودم

در  فوتبال  رقابت های  آغاز  وجود  با 
لیگ های اروپایی، اما هنوز وضعیت 
علیرضا جهانبخش نامشخص است. 
با  ن  یرا ا ل  تبا فو ملی  تیم  ن  پیتا کا
جدایی از فاینورد، به مذاکره با تیم های 
خواهان خود پرداخت اما هنوز توافقی 
بین او و مقصد جدیدش شکل نگرفته 
تا نام باشگاه بعدی جهانبخش، برای 
همه به یک علامت سؤال تبدیل شود. 
وبسایت numero-diez گفت وگوی 
طولانی را با جهانبخش انجام داده که 
کاپیتان تیم ملی ایران به صحبت درباره 

گذشته و آینده اش پرداخته است.
 او در خصوص جدایی اش از فاینورد 
گفت: »من از سال گذشته آماده ترک 
باشگاه بودم، بعد از قهرمانی در لیگ. 
از سال های زیادی که در هلند  پس 
بودم، موفق شدم در لیگ قهرمانان 
از اعضای تیم  اروپا بازی کنم و یکی 
باشم، حتی درخواست تابعیت هلندی 
هم دادم. خانواده ام نیز در آنجا راحت 
بودند. اما سپس مربی تیم اسلات به 
لیورپول رفت و کادر فنی جدید تصمیم 

به نوسازی تیم گرفتند.«
 کاپیتان تیم ملی فوتبال کشورمان در 

خصوص مقصد بعدی اش بیان داشت: 
»انتخاب هایم را محدود به گزینه های 
سطح بالا کردم. پیشنهادات زیادی را 
رد کردم، متمرکز و جاه طلب هستم. 
پس از تجربه حضور در لیگ برتر، بازی 
در سری آ و بوندس لیگا را خیلی دوست 
دارم. اینها لیگ هایی هستند که به آنها 
علاقه دارم. با باشگاه های این کشورها 
در تماس بودیم، اما بستگی به زمان 

و مذاکرات دارد. مذاکراتی در جریان 
است. من کشورهای دیگر را رد کردم 
زیرا می خواهم به اهداف حرفه ای ام 
برسم. قطعاً می خواهم در اروپا بمانم.«
به  »می خواهم  ود:  افز جهانبخش   
مدت 3-2 سال دیگر در بالاترین سطح 
ادامه دهم. هنوز چیزهای زیادی برای 
دستیابی دارم، در 31 سالگی به دنبال 
مطمئنم  هستم.  جدید  چالش های 

مکان های  دنبال  به  و  آماده ام  که 
بهترین  دادن  نشان  برای  جدیدی 
عملکردم هستم. حتی در برایتون، ما 
به نیمه نهایی جام حذفی انگلستان 
رسیدیم، آن هم به عنوان تیمی که تازه 

به لیگ برتر صعود کرده بود.«
ش  لتی ا پنا ر  مها ص  خصو ر  د و  ا  
توسط میله اسویلار، دروازه بان رم 
در فصل2024-2023 لیگ اروپا گفت: 

حدادی: با فدراسیون فوتبال تسویه حساب کردیم

بهار مالی پرسپولیس فرا رسید
 باشگاه پرسپولیس روز یکشنبه توانست 
با عقد قراردادی رسمی با شرکت طبیعت 
به ارزش 110 میلیارد، همکاری خود با این 
حامی مالی را یک سال دیگر تمدید کند. 
پیش  توانستند  همچنین  خ پوشان  سر
از آغاز لیگ برتر 20 درصد مبلغ قرارداد 
بازیکنان خود را تسویه کنند و این موضوع 
حکایت از آن دارد که خزان مالی باشگاه 

پرسپولیس به انتها رسیده است.
 پرداختی 20 درصدی ارقام قراردادهای 
بازیکنان و مربیان خارجی پرسپولیس 
در حالی پس از اولین هفته از فصل جدید 
که  گرفته  صورت  برتر  لیگ  رقابت های 

معمولاً این باشگاه با فواصل زمانی بسیار 
به اعضای تیم پرداختی داشت و چنین 
پرداخت زودتر از موعدی در این باشگاه 
طی حداقل یک دهه اخیر بی سابقه بوده 
است.  در همین راستا پیمان حدادی، 
معاون اقتصادی باشگاه پرسپولیس به 
»ایران« توضیح داد: »با تدابیر اقتصادی و 
قرارداد هایی که بین باشگاه پرسپولیس 
شده  منعقد  مختلف  مالی  حامیان  با 
این تیم  و مدیریت درست بانک شهر، 
توانست برای اولین بار پیش از شروع 
لیگ مطالبات بازیکنان را پرداخت کند، 
فصل گذشته نیز ما مشکلاتی در برنامه 

زمانی پرداختی خود داشتیم اما امسال 
فصل  ی  ستی ها کا و  کم  هیم  ا می خو
حدادی  کنیم.«   جبران  نیز  را  گذشته 
افزود: »باشگاه پرسپولیس تنها مطالبات 
اولین  این  را پرداخت نکرد و  بازیکنان 
ن  سیو ا ر فد لبات  مطا که  ست  ا لی  سا
سوی  ز  ا کامل  صورت  به  نیز  ل  فوتبا
آغاز فصل  از  پیش  پرسپولیس  باشگاه 
پرداخت می شود. با سازمان لیگ نیز یک 
اختلاف حساب کوچک داریم که با حل 
آن موضوع، بزودی با سازمان لیگ هم 

تسویه حساب خواهیم کرد.«
 حدادی همچنین با اشاره به نهایی شدن 

واگذاری سهام این باشگاه به کنسرسیوم 
بانکی عنوان کرد: »این موضوع درست 
عهده  بر  مستقیم  صورت  به  که  است 
اما این تأخیر به بدنه تیم  باشگاه نبود 
باشگاه  همین  برای  می کرد  وارد  ضربه 
پرسپولیس به میانه میدان آمد تا هرچه 
با  و  شود  نهایی  واگذاری  این  سریع تر 
پیگیری های مصرانه باشگاه پرسپولیس، 

این واگذاری بالاخره رسماً انجام شد.«
 معاون اقتصادی باشگاه پرسپولیس در 
پایان پیرامون ادامه همکاری با شرکت 
طبیعت توضیح داد: »مبلغ پایه قرارداد 
تومان  میلیارد   110 امسال،  اسپانسری 

بابت تبلیغات روی لباس مسابقات در نظر 
گرفته شد. این در حالی است که همکاری 
تجاری و اقتصادی دو طرف فقط به این امر 
خلاصه نمی شود. جدای از این قرارداد، در 
حال حاضر قراردادهای تولید محصولات 
مشترک از جمله تن ماهی، روغن و برنج 

نیز با شرکت طبیعت وجود دارد و با لحاظ 
این دست از قراردادها، پیش بینی می شود 
20 میلیارد نیز از این راه درآمدزایی شود و 
طی این فصل حداقل 130 میلیارد تومان 
درآمد باشگاه پرسپولیس از همکاری با 

شرکت طبیعت باشد.«

 دهان کجی به فرهنگ
در باشگاه های فرهنگی ورزشی!

هفتــه نخســت لیــگ برتــر، در حالــی 
حاشیه ســازی های  کــه  شــد  برگــزار 
ــه  ــدا ب ــان ابت ــان از هم ــی از بازیکن برخ
چشــم آمــد. مثــل آرمیــن ســهرابیان 
بازیکــن اســتقلال کــه زمیــن چمــن را با 
صحنــه نمایش هــای مدل هــای غربــی 
ــز روی  ــای تمرک ــه ج ــه و ب ــتباه گرفت اش
بــازی، تــلاش کــرد تتــوی غیراخلاقــی 
خــود را بــا نمایــی از دخترکــی شــیطانی 
بــه نمایــش بگــذارد تــا عکاســان هــم 
ترغیــب  او  از  گرفتــن  عکــس  بــرای 
شــوند؛ اتفاقــی کــه باعث شــد تــا کمیته 
اخلاق فدراســیون فوتبــال، این مدافع 
آبی هــا را بــرای توضیحــات فرابخوانــد و 
ــیده  ــر رس ــم خب ــتقلال ه ــگاه اس از باش
ایــن باشــگاه،  کــه کمیتــه انضباطــی 
جریمــه ای ســنگین بــرای او در نظــر 
گرفتــه اســت. ایــن در حالــی اســت کــه 
ــه  ــام ب ــواد نکون ــخص ج ــتقلال و ش اس
عنــوان ســرمربی تیــم باید زودتــر از این 
حرف هــا وارد عمــل می شــدند و با تذکر 
جــدی بــه ســهرابیان و ســهرابیان ها، 
ــا  ــه آنه ــازی را ب ــن حاشیه س ــازه چنی اج

نمی دادنــد.
ــی،  ــای غیرفرهنگ ــن رفتاره ــه چنی البت
مربــوط  اخیــر  مــورد  ایــن  بــه  تنهــا 
نمی شــود و تعــدادی از بازیکنــان دیگــر 
از تیــم رقیــب و تیم هــای دیگــر نیــز 
ــنیع تر  ــب ش ــه مرات ــی ب ــن تتوهای چنی
نیســت.  توضیــح  قابــل  کــه  دارنــد 
ــدن،  ــت ها و ب ــو زدن روی دس ــه تت البت
موضوعــی غیرقابــل کتمــان در جامعــه 
از جوان هــا  بیــن خیلــی  اســت کــه 
شــیوع پیــدا کــرده امــا در فوتبــال بــه 
عنــوان ورزشــی فراگیــر، نمود بیشــتری 
دارد. در ایــن میــان برخــی بازیکنــان 
هــم هســتند کــه بــا وجــود داشــتن تتــو 
ــی  ــای فرهنگ ــه فض ــود، ب ــدن خ روی ب
ماننــد  می گذارنــد.  احتــرام  کشــور 
اشــکان دژاگــه کــه اگرچــه در آلمــان 
ــتن  ــان پیوس ــود و در زم ــده ب ــزرگ ش ب
ــی  ــت ول ــو داش ــران تت ــی ای ــم مل ــه تی ب
بــه احتــرام ایــران، تتوهــای خــود را 
می پوشــاند و اینچنیــن بی محابــا آن را 
در معــرض دیــد عمــوم نمی گذاشــت.
ایــن در حالــی اســت کــه در مــاده 20 

دســتورالعمل حاکــم بــر قراردادهــا و 
ســقف بودجــه باشــگاه های لیــگ برتــر 
بــرای ســه فصــل مســابقاتی 1403 تــا 
140۶ آمــده اســت: »در قــرارداد بایــد 
قیــد شــود کــه انجــام هرگونــه فعالیــت 
و اقدامــات مغایــر بــا قوانیــن کشــور و 
کدهــای اخلاقــی و انضباطــی، از جملــه 
تبعیــض  اجتماعــی،  ســوءرفتارهای 
نــژادی، قومــی، مذهبــی و سیاســی و 
ــر  ــلاح در ه ــات ذی ص ــه مقام ــن ب توهی
بســتر و دامنــه ای از جملــه در فضــای 
مجــازی، مصاحبه، تبلیــغ در داخل و یا 
خــارج از زمیــن مســابقه، ممنــوع بــوده 
و تخلــف از ایــن امــر، قابــل رســیدگی 
در کمیتــه انضباطــی باشــگاه و مراجــع 

صلاحیــت دار اســت.«
همچنیــن در فصــل چهــارم و مــاده 44 
این دســتورالعمل آمده اســت: »رعایت 
و اجــرای پیوســت های فرهنگی مصوب 
هیــأت رئیســه فدراســیون فوتبــال و 
پیوســت ها و دســتورالعمل های ابلاغــی 
ســازمان لیــگ، بــرای باشــگاه ها الزامــی 

اســت.«

بــا ایــن حــال، بــه نظــر می رســد ایــن 
ی  بــرا لعمل ها  ا ســتور د و  ه هــا  د ما
توضیــح  درســتی  بــه  یــا  بازیکنــان 
یــا ضمانــت اجرایــی  و  داده نشــده 
نــدارد. ایــن اتفــاق در حالــی رخ داده 
کــه پیــش از ایــن و در دهــه هشــتاد، 
ز  ا یکــی  اخلاقــی«  منشــور  »ســتاد 
پرخبرتریــن واحدهــای فوتبــال کشــور 
بــود؛ ســتادی کــه تــلاش می کــرد بــا 
ــه  ــارف مقابل ــای غیرمتع ــی رفتاره برخ
کنــد و گاهــی تندروی هایــی هــم در 
ــا فوتبالیســت ها داشــت امــا  برخــورد ب
هــدف اصلــی اش، مبــارزه بــا فســاد و 
ــار  ــلاح رفت ــی و اص ــات غیرفرهنگ اتفاق
کــه  بــود  فوتبالیســت ها  فرهنــگ  و 
الگوهــای رفتــاری و فرهنگــی نوجوانان 
و جوانــان محســوب می شــدند. امــا 
ــن  ــرای ای ــره ای ب ــا ثم ــتاد نه تنه ــن س ای
فوتبــال نداشــت بلکــه برخــی دلالان 
و فاســدان را هــم مشــهورتر و پولدارتــر 
کــرد و بعــد از مدتــی هــم تعطیــل شــد.

ر  دگا یــا تنهــا  فرهنــگ  ه  ژ ا و لا  حــا
ــل  ــه مقاب ــت ک ــده از آن دوره اس بازمان

ــام باشــگاه های فوتبــال کشــور دیــده  ن
می شــود امــا اثــری واقعــی از فرهنــگ 
دیــده نمی شــود و تنهــا رقابت شــان در 
فصــل نقــل و انتقــالات اســت و آنچنــان 
دســت و دلبــاز می شــوند کــه میلیاردها 
تومــان دســتمزد یــک بازیکــن را بــالا 
تــا او را جــذب کننــد و بــه  می برنــد 
اصطــلاح بمــب بترکاننــد؛ بــدون اینکه 
حتــی بــه ایــن فکــر کننــد کــه بهتــر 
اســت بعــد از بــالا بــردن دســتمزد یــک 
فوتبالیســت بیســت و چنــد ســاله، بــه 
او مشــاوره فرهنگــی و تربیتــی هم داده 
شــود. ایــن حداقــل کاری اســت کــه 
یــک باشــگاه می توانــد انجــام بدهــد اما 
متأســفانه آنقــدر همــه فوتبــال مــا غرق 
در نتیجــه شــده کــه همیــن حداقل هــا 

نیــز بــه دســت فراموشــی ســپرده شــده 
بــه  آشــکارا  برخــی فوتبالیســت ها  و 
فرهنــگ و اخــلاق ایرانــی و اســلامی 
دهــان کجــی می کننــد ولــی بــه خاطــر 
ــی  ــای غیرفرهنگ ــه رفتاره ــی، ب ــاز فن نی
ــه  ــری ک ــود. تصوی ــی نمی ش ــا توجه آنه
از  بعــد  نوشــدارویی  شــده،  منتشــر 
مــرگ ســهراب اســت امــا و احتمــالاً در 
هفته دوم شاهد چسب کاری بازیکنان 
روی تتوهای شــان هســتیم تــا دیــده 
می بایســت  کــه  حالــی  در  نشــوند. 
عــلاج واقعــه قبــل از وقــوع کــرد و بــا 
صحبــت و فرهنگ ســازی، نــه صرفــاً بــا 
تعییــن بودجــه بــرای کمیتــه فرهنگــی 
باشــگاه ها، ایــن تتوهــا را نــه از بــدن، 

بلکــه از ذهن هــا پــاک کــرد.

»قبل از آن بازی، مربی به من گفت: 
»احتمالاً برای بازی زود است، اما اگر 
به پنالتی ها برسیم، به تجربه تو نیاز 
من  که  داشتند  اصرار  آنها  داریم.« 
ضربه بزنم. مقابل نقطه پنالتی بودم، 
اما متأسفانه در آخرین لحظه تصمیم 
گرفتم سمت ضربه ام را تغییر دهم. 
آزمون هم تیمی ام در تیم ملی است، 
او می داند که من همیشه یک زاویه را 
انتخاب می کنم. او به دروازه بان کمک 
کرد که سمت درست را انتخاب کند. 
تنها من نبودم که پنالتی را از دست 
دادم، اما آزمون برای رمی ها مفید بود.«
را این   جهانبخش صحبت های خود 
حضورم  دوران  »از  داد:  ادامه  گونه 
داشتم،  بیشتری  انتظار  برایتون  در 
خیلی آماده و مهیا بودم. اما به دلایل 
بازیکنی که  از هر  کار نکرد.  تاکتیکی 
بپرسید، فصل اول در لیگ برتر همیشه 
را  اوضاع  باید  است،  سخت  بسیار 
بررسی و مطالعه کنید. وقتی در فصل 
دوم با پاتر به ثبات رسیدم، همه گیری 
کرونا شروع شد و فوتبال متوقف شد. 
دیگر  شکلی  به  می توانست  وضعیت 
پیش برود، اما این اتفاق افتاد. این 

بخشی از بدشانسی بازی است.«
این  به  پاسخ  در  ملی  تیم  کاپیتان   
ن  یتو برا بجز  که  گفتی  « که  ل  ا سؤ
آیا  داشتی؛  هم  زیادی  پیشنهادات 

واقعاً در سال 2018 برای پیوستن به 
ناپولی نزدیک بودی؟«، اینطور پاسخ 
داد: »تماس های جدی با ناپولی وجود 
داشت و ما کاملاً به انجام این معامله 
نزدیک بودیم. در آن مقطع از آلمان، 
انگلیس هم پیشنهادهایی  و  ایتالیا 
 AZ درخواستی  مبلغ  اما  داشتم، 
آلکمار بالا بود و هر باشگاهی حاضر 
بنابراین  نبود،  رقم  آن  پرداخت  به 
گزینه های من محدود بود. من باید 
را  یکی  لسترسیتی  و  یتون  برا بین 
مقطع  آن  در  که  می کردم  انتخاب 

تصمیم گرفتم به برایتون بروم.«
 او در پاسخ به این سؤال که آیا خود را 
نسل طلایی فوتبال ایران می داند، بیان 
داشت: »برای من صحبت در این باره 
بسیار دشوار است چون هنوز بخشی 
از آن هستم. ما در دهه های 90 و 2000 
نیز تیم های خوبی داشتیم. آنچه ما 
را بزرگ می کند، آسانی در راهیابی به 
جام جهانی است. ما به راحتی در سه 
دوره اخیر شرکت کرده ایم و همیشه در 
آنجا هستیم. در گذشته این کار دشوارتر 
بود. اما نسل فعلی انتظارات بیشتری 
دارد، ما می توانستیم جام ملت های 
آسیا را ببریم، اما مقابل قطر میزبان، 
شکست خوردیم. به طور کلی، بسیاری 
از ما در اروپا عملکرد خوبی داشته ایم، 

مانند آزمون و طارمی.«


